

(עברית וערבית אחר האנגלית – اللغة العربية والعبرية تتبع اللغة الانجليزية - Hebrew & Arabic follow English)

Re-launch of TAU Youth Interfaith Encounter and first 13 encounters

The group began as the initiative of a couple of yeshiva alumni and Muslim girls, all students at the Tel Aviv University, after we realized that both groups were interested in learning more about the other religion. From March-May 2015 (spring semester) we met weekly, for some ten times, for 60-90 minutes in a group of 3-4 students. Everyone involved really enjoyed the experience, and this year we decided to expand it to accommodate the interest of friends. This semester (October-January) we have two different groups that meet on Mondays, one in the morning and one in the afternoon, each for 60-90 minutes, with 4 students in each group. Since the beginning of the semester we met for three times.

The encounters are text-based, and primarily involve studying Maimonides's Mishneh Torah and ahadith from the Sahih Bukhari collection, on similar subjects. Last year we studied principles of faith. This year the two groups are studying laws of prayer and laws of idolatry. The group is geared towards religious students who are comfortable with religious texts and concepts. We are happy to expand, but are only actively seeking students who would fit the group dynamic (usually having a religious background or familiarity--we are mostly yeshiva students or Muslim students from religious families). In addition to the regular curriculum, the meetings offer the opportunity for us to share and compare religious traditions and stories (for example about the creation of the world, or how prayer is carried out).

Reported: Shmuel

חידוש קבוצת המפגש הבין דתי של אוניברסיטת תל אביב-13 המפגשים הראשונים

הקבוצה החלה כיוזמה של כמה בוגרי ישיבה ובנות מוסלמיות, כולם סטודנטים באוניברסיטת תל-אביב, לאחר שהבנו ששני הקבוצות היו מעוניינות ללמוד יותר על הדת האחרת. במרץ-מאי 2015 (סמסטר האביב) נפגשנו כל שבוע, במשך כעשר פעמים, ל-60-90 דקות בקבוצה של 3-4 תלמידים. כל המעורבים ממש נהנו מהחוויה זאת, והשנה החלטנו להרחיב את הקבוצה, כדי להתאים לעניין של החברים. בסמסטר הזה (אוקטובר-ינואר) יש לנו שתי קבוצות שונות הנפגשות בימי שני, אחת בבוקר ואחת בצהריים, כל אחת למשך 60-90 דקות, עם 4 תלמידים בכל קבוצה. מאז תחילת הסמסטר נפגשנו שלוש פעמים.

המפגשים הם על בסיס טקסט, ובעיקר מתמקדים בלימוד משנה התורה של הרמב"ם ואחאדית' מאוסף סחיה אל בוכרי, בנושאים דומים. בשנה שעברה למדנו על עקרונות האמונה. השנה שתי הקבוצות לומדות הלכות תפילה וחוקים של עבודת אלילים. הקבוצה מיועדת לתלמידים דתיים שמרגישים נוח עם טקסטים ומושגים דתיים. אנו שמחים להרחיב, אבל אנחנו מחפשים באופן פעיל סטודנטים שיתאימו לדינאמיקה של הקבוצה (בדרך כלל בעלי רקע, או היכרות, דתי - אנו בעיקר סטודנטים בוגרי ישיבה או תלמידים

מוסלמים ממשפחות דתיות). בנוסף לתכנית הלימודים הרגילים, הפגישות מציעות ההזדמנות עבורנו לחלוק ולהשוות מסורות וסיפורים דתיים (לדוגמא על בריאת העולם, או איך תפילה מתבצעת).

דיווח: שמואל

17.11.2015

بدأت هذه الجماعة بمبادرة اثنين من خريجي المعهد الديني وفتيات مسلمات، جميعهم طلاب في جامعة تل أبيب، بعد أن أدركت كلا المجموعتين انها مهتمة بمعرفة المزيد عن دين آخر. من مارس – مايو 2015 (فصل الربيع) التقينا أسبوعيا، لنحو عشر مرات، ل60-90 دقيقة حيث تضمنت المجموعة من 3-4 طلاب. جميع المشتركين استمتعوا حقا من هذه التجربة، وهذا العام قررنا توسيع النطاق لاستيعاب اهداف الاعضاء. في هذا الفصل الدراسي (أكتوبر - كانون الثاني) لدينا مجموعتين مختلفتين التي تجتمع كل يوم اثنين، واحدة في الصباح وأخرى في فترة ما بعد الظهر، لمدة 60-90 دقيقة، مع 4 طلاب في كل مجموعة. منذ بداية الفصل الدراسي التقينا ثلاث مرات.

ان الاجتماعات قائمة على نصوص، وتشمل في المقام الأول دراسة موسى بن ميمون في التوراة وأحاديث من جمع صحيح البخاري، حول مواضيع مماثلة. العام الماضي درسنا مبادئ الإيمان. هذا العام المجموعتين يدرسون قوانين الصلاة وقوانين الوثنية. وتوجه المجموعة نحو الطلبة الدينيين الذين يشعرون بالارتياح مع النصوص والمفاهيم الدينية. نحن سعداء للتوسيع، ولكن نسعى لضم الطلاب الذين سوف يناسبون ديناميكة المجموعة (عادة وجود خلفية دينية - فنحن في الغالب طلاب الدين اليهودي و طلاب مسلمين من أسر دينية). بالإضافة إلى المنهج الدراسي العادي، ان الاجتماعات تتيح لنا الفرصة للمشاركة والمقارنة بين التقاليد الدينية وقصص (على سبيل المثال خلق العالم، أو كيف تتم الصلاة).

تقرير: شموئيل